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Den 14. april 2021 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1090 (MOF alm. del) stillet 18. marts 2021 efter ønske fra 

Pia Kjærsgaard (DF).  

Spørgsmål nr. 1090 

”Vil ministeren oplyse, hvornår de forskellige dyr blev taget ud fra nationalparkerne og 

opgøre det på den enkelte race?” 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet Naturstyrelsen, som oplyser: 

 

”Naturstyrelsen opfatter betegnelsen ”taget ud” som de dyr, der aktivt fjernes i besætningerne. 

Naturstyrelsen har, som det fremgår af besvarelsen af spørgsmål nr. 1086, ikke mulighed for at 

besvare spørgsmålet fsva. de private aktører m.v. inden for nationalparkernes afgræsning.   

 

Når dyr i statens besætning bliver syge, forsøges de behandlet, og hvis det ikke kan lade sig gøre, bliver 

dyrene aflivet. Der bliver således ikke solgt syge eller dårlige dyr fra statens besætning af 

blandingsracen skovkvæg i Mols Bjerge. Naturstyrelsen har de seneste fem år registreret følgende døde 

dyr i besætningen: 8 døde dyr i 2017, 18 døde dyr i 2018, 13 døde dyr i 2019, 10 døde dyr i 2020 og 

indtil 5. april 2021 11 døde dyr i 2021. Størstedelen af disse dødsfald sker generelt hos kalve, der er 

under ½ år gamle. Naturstyrelsen har ikke kendskab til dødeligheden hos privatejede dyr i 

nationalparkerne." 

 

 

Lea Wermelin / Signe Nepper Larsen 
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